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Deltagare 
 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 
Närvarande 
medlemmar 

Björk Tony 18:00 - 20:33 ordförande  

 Hyvärinen Reetta 18:00 - 20:33 I vice ordförande jävig § 82 
 Hakapää Minna 18:00 - 19:59 II vice ordförande avlägsnade sig 

under behandlingen 
av § 83 

 Aallonharja Piia 18:00 - 20:33 ledamot  
 Blom Urho 18:00 - 20:33 ledamot  
 Ekman Jani 18:00 - 20:33 ledamot  
 Felipe Sini 18:00 - 20:33 ledamot  
 Fleming Johanna 18:00 - 20:33 ledamot  
 Granström Anneli 18:00 - 20:33 ledamot  
 Gustafsson Stefan 18:00 - 20:33 ledamot  
 Haapaniemi Timo 18:00 - 20:33 ledamot  
 Harinen Ari 18:00 - 20:33 ledamot  
 Hedberg Hans 18:00 - 20:33 ledamot  
 Huhmarniemi Saara 18:00 - 20:33 ledamot  
 Jäppinen Sanni 18:00 - 20:33 ledamot  
 Järvinen Johanna 18:00 - 20:33 ledamot  
 Kajanti Carl-Johan 18:00 - 20:33 ledamot  
 Kari Marko 18:00 - 20:33 ledamot  
 Karkinen Ronja 18:00 - 18:34 ledamot avlägsnade sig 

under behandlingen 
av § 82 

 Kaurila Matti 18:00 - 20:33 ledamot  
 Kilappa Antti 18:00 - 20:33 ledamot  
 Kjerin Ulf 18:00 - 20:33 ledamot  
 Kosonen Liisa 18:00 - 20:33 ledamot  
 Kämpe-Hellenius 

Jerri 
18:00 - 20:33 ledamot  

 Leijala Aku 18:00 - 20:33 ledamot  
 Liljequist Kim 18:00 - 20:33 ledamot  
 Myllyniemi Markus 18:00 - 20:33 ledamot  
 Männikkö Kim 18:00 - 20:33 ledamot  
 Määttä Jussi 18:00 - 20:33 ledamot  
 Orko Maarit 18:00 - 20:33 ledamot  
 Piili Noora 18:00 - 20:33 ledamot  
 Purra Riikka 18:00 - 20:33 ledamot  
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 Ronkainen Tuovi 18:00 - 20:33 ledamot  
 Sahiluoma Anna 18:00 - 20:33 ledamot  
 Salonen Antti 18:00 - 20:33 ledamot  
 Salminen Ville 18:00 - 20:33 ledamot  
 Seppälä Ulla 18:00 - 20:33 ledamot  
 Suominen Tero 18:00 - 20:33 ledamot  
 Valtanen Hannu 18:00 - 20:33 ledamot  
 Valtonen Martin 18:00 - 20:33 ledamot  
 Virtanen Kari 18:00 - 20:33 ledamot  
 Ylisiurua Katja 18:00 - 20:33 ledamot  
 Åström Kim 18:00 - 20:33 ledamot  
 Basilier Linda 18:00 - 20:33 ersättare  
 Björkqvist Matilda 18:00 - 20:33 ersättare  
 Jeremejew Miisa 18:31 - 19:21 ersättare närvarande § 82 
 Kähkönen Jani 18:00 - 20:33 ersättare  
 Lankia Eero 18:00 - 20:33 ersättare  
 Lundell Patrik 18:00 - 20:33 ersättare  
 Oittinen Paula 18:00 - 20:33 ersättare  
 Presnukhina Anna 18:34 - 20:33 ersättare anlände under 

behandlingen av § 
82 

 Toikka Anna-Mari 18:00 - 20:33 ersättare  
 Sailas Virpi  18:00 - 20:33 kommundirektör  
 Suihkonen Jaana  18:00 - 20:33 förvaltningsdirektör  
 Lindell Esa  18:00 - 20:33 ekonomidirektör  
 Sorvari Hannu  18:00 - 20:33 kommunjurist  
 Ikonen Eeva-Kaisa  18:00 - 20:33 bildningsdirektör  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
18:00 - 20:33 direktör för 

samhällstekniska 
väsendet 

 

 Parkkonen Teija  18:00 - 20:33 tf. personadirektör  
 Bergström Pia  18:00 - 20:33 ledande translator  
 Toikka Kari  18:00 - 19:21 lokaldirektör avlägsnade sig efter 

§ 82 
 Nylund Hanne  18:00 - 19:21 byggchef avlägsnade sig efter 

§ 82 
 Sandström Tony  18:00 - 18:31 servicechef avlägsnade sig efter 

§ 81 
 Sjöblom Kaj 18:00 - 20:33 representant för 

äldrerådet 
 

 Koskinen Juha-Matti 18:00 - 20:33 representant för 
handikapprådet 

 

 Kari Sandra 18:00 - 20:33 representant för 
ungdomsfullmäktige 
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 Juntunen Sami 18:00 - 20:33 ict-stöd  
 Suomalainen Santeri 18:00 - 20:33 ict-stöd  
 Rautavaara Joel 18:00 - 20:33 ict-stöd  
 Näppi Juha 18:00 - 20:33 ict-stöd  
 Ekström Gunnel  18:00 - 20:33 ledningens 

assistent, 
protokollförare 

 

 
Frånvarande Adlercreutz Anders, ledamot  

 Aintila Anna, ledamot  

 Frantsi-Lankia Marjut, ledamot  

 Frimodig Josephine, ledamot  

 Honkanen Martin, ledamot  

 Kärkimaa Elina, ledamot  

 Petäjäjärvi Krista, ledamot  

 Ylikoski Jukka, ledamot  

 
 
 
 
Underskrifter 
  
 
 Tony Björk Gunnel Ekström  
 ordförande protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 6.11.2023 
 
    
  Urho Blom   Stefan Gustafsson 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet hålls till allmänt påseende på kommunens 
webbplats 07.11.2023  
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunfullmäktige 30.10.2023 § 79  
    

 
 
Kallelsen till kommunfullmäktiges sammanträde har publicerats på 
kommunens webbplats 25.10.2023.  
Samma dag har kallelsen skickats till fullmäktigeledamöterna samt till 
ersättarna. 
 

 
Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 

beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 
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Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunfullmäktige 30.10.2023 § 80    
    

 
 
Beslutsförslag Kommunfullmäktige beslutar välja två protokolljusterare att justera 

protokollet från detta sammanträde. 
 

Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. Urho Blom 
och Stefan Gustafsson valdes till protokolljusterare. 

 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  7/41 

 
 
 
Samarbetsavtal mellan Kyrkslätt, Vichtis och Sjundeå kommuner om ordnande av offentlig 
arbetskraftsservice samt plan för ordnande av arbetskraftsservice 
Kommunfullmäktige 30.10.2023 § 81    
338/00.04.01/2022  
 
 
 
Beslutsförslag    
 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar 

 
1 
godkänna samarbetsavtalet mellan Kyrkslätts, Vichtis och Sjundeå 
kommuner om ordnande av offentlig arbetskraftsservice 
 
2 
godkänna planen för ordnande av arbetskraftsservice 
 
3 
befullmäktiga kommundirektören att omedelbart efter att fullmäktige fattat 
beslut utan att vänta på att beslutet vinner laga kraft underteckna 
samarbetsavtalet och vid behov göra tekniska korrigeringar i 
samarbetsavtalet 
 
4 
godkänna att Kyrkslätts kommun skickar besluten till arbets- och 
näringsministeriet för kännedom enligt anvisningarna 
 
5 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Servicechef Tony Sandström var närvarande under behandlingen av 

denna paragraf och avlägsnade sig från sammanträdet kl. 18.31. 
 

Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 
ledamot Jerri Kämpe-Hellenius hade lämnat följande klämförslag: 
 
Till avtalet: I fördelningen av gruppernas platser i nämnden borde man 
mellan samarbetskommunerna komma överens om att tillämpa 
fördelningen mellan partierna enligt valresultatet i avtalskommunerna från 
och med kommunalvalet 2025. 
 
Klämförslaget understöddes av Katja Ylisiurua, Ulf Kjerin, Martin Valtonen, 
Linda Basilier och Patrik Lundell. 
 
Klämförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade att 
man måste rösta om saken. 
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Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder utgångsförslaget med 
kläm röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 40 ja-röster, 8 nej-röster röster och 2 röstade blankt 
(1 ledamot var borta). 
 
Utgångsförslaget utan kläm fick fler röster och vann. 
 
Ja-röster: Johanna Järvinen, Paula Oittinen, Sini Felipe, Marko Kari, Kim 
Männikkö, Liisa Kosonen, Reetta Hyvärinen, Ville Salminen, Saara 
Huhmarniemi, Markus Myllyniemi, Hannu Valtanen, Ulla Seppälä, Anneli 
Granström, Kari Virtanen, Maarit Orko, Ari Harinen, Tero Suominen, Minna 
Hakapää, Kim Åström, Noora Piili, Sanni Jäppinen, Tony Björk, Jussi 
Määttä, Riikka Purra, Jani Ekman, Timo Haapaniemi, Aku Leijala, Johanna 
Fleming, Jani Kähkönen, Anna Sahiluoma, Antti Kilappa, Hans Hedberg, 
Antti Salonen, Anna-Mari Toikka, Matti Kaurila, Piia Aallonharja, Urho 
Blom, Tuovi Ronkainen, Ronja Karkinen och Eero Lankia. 
 
Nej-röster: Patrik Lundell, Carl-Johan Kajanti, Matilda Björkqvist, Stefan 
Gustafsson, Martin Valtonen, Linda Basilier, Ulf Kjerin och Jerri Kämpe-
Hellenius.  
 
Blankt röstade: Kim Liljequist och Katja Ylisiurua. 
 
Borta: Jukka Ylikoski 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 23.10.2023 § 358  
  
Beredare Servicechef Tony Sandström,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar 
 
1.1 
godkänna samarbetsavtalet mellan Kyrkslätts, Vichtis och Sjundeå 
kommuner om ordnande av offentlig arbetskraftsservice 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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1.2 
godkänna planen för ordnande av arbetskraftsservice 
 
1.3 
befullmäktiga kommundirektören att omedelbart efter att fullmäktige fattat 
beslut utan att vänta på att beslutet vinner laga kraft underteckna 
samarbetsavtalet och vid behov göra tekniska korrigeringar i 
samarbetsavtalet 
 
1.4 
godkänna att Kyrkslätts kommun skickar besluten till arbets- och 
näringsministeriet för kännedom enligt anvisningarna 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Servicechef Tony Sandström presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Redogörelse Enligt lagen om ordnande av arbetskraftsservice (380/2023) överförs 

ansvaret för ordnande av sysselsättnings- och näringstjänster från staten 
till kommunerna från och med 1.1.2025. I och med reformen överförs från 
och med början av år 2025 från staten till kommunerna tjänster och 
uppgifter från AN-byråerna, NTM-centralerna och utvecklings- och 
förvaltningscentret (UF-centret). Strukturreformen påverkar lagstadgade 
myndighetsuppgifter, verksamhetsmiljön, kompanjonskap och service. 
Utöver dessa kommer reformen att ha betydande verkningarna för 
kommunernas ekonomi och förutsebarheten av den.    

 
  Kyrkslätts, Vichtis och Sjundeå kommuner har i juni 2023 ingått ett 

intentionsavtal om bildande av ett gemensamt sysselsättningsområde. 
Samarbetet har beretts enligt intentionsavtalet under början av hösten.  

 
 Kommuner vars arbetskraft uppgår till minst 20 000 personer kan själva 

ordna den arbetskraftsservice som omfattas av kommunens 
organiseringsansvar. Om en kommuns arbetskraft är mindre än 20 000 
personer ska kommunen i syfte att ordna servicen bilda ett 
samarbetsområde (sysselsättningsområde) tillsammans med en eller flera 
andra kommuner så att arbetskraften i de kommuner som ingår i 
sysselsättningsområdet uppgår till minst 20 000 personer totalt. 
Sysselsättningsområdet ska utgöra ett geografiskt sammanhängande och i 
arbetsmarknads- och pendlingshänseende funktionellt område.  

 
 Samarbetet mellan kommunerna grundar sig på avtalet. Kommunerna ska 

ingå ett samarbetsavtal om ordnande av offentlig arbetskraftsservice och 
meddela detta till arbets- och näringsministeriet före utgången av oktober 
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2023. Avtalet är ett avtal om ett gemensamt organ mellan kommunerna 
enligt 52 § i kommunallagen, och det gäller organiseringsansvaret för 
arbetskraftsservice enligt lagen om ordnande av arbetskraftsservice 
(380/2023). Kommunerna som bildar ett sysselsättningsområde ska också 
tillställa arbets- och näringsministeriet ett avtal om gemensamt 
verksamhetssätt, enligt vilket kommunerna tillsammans sköter AN-
tjänsterna. Nämnden för sysselsättnings- och näringsfrågor, som ska 
tillsättas i Kyrkslätt, fungerar som det gemensamma organ som svarar för 
ordnandet av servicen.  När Kyrkslätts kommun sköter uppgifter enligt 
avtalet fungerar den som ansvarig kommun enligt 51 § i kommunallagen 
(410/2015) och som arbetskraftsmyndighet enligt lagen om ordnande av 
arbetskraftsservice.  

 
 Enligt samarbetsavtalet styrs och övervakas arbetskraftsmyndighetens 

verksamhet av nämnden för sysselsättnings- och näringsfrågor, som ska 
tillsättas. Fullmäktige i den ansvariga kommunen tillsätter för sin 
mandatperiod en sektion av ledamöter och ersättare som utsetts av 
avtalskommunerna. Kommunerna utser i den gemensamma sektionen 
sammanlagt 11 ledamöter och ersättare till dem enligt följande: Kyrkslätt 5 
ledamöter, Vichtis 4 ledamöter och Sjundeå 2 ledamöter. Ordföranden och 
vice ordföranden väljs bland sektionens ledamöter. Ordföranden väljs 
bland Kyrkslätts ledamöter och vice ordföranden bland Vichtis ledamöter.  

 
 Avtalskommunerna tillsätter dessutom en gemensam styrgrupp i vilken 

tjänsteinnehavare från var och en av kommunerna deltar. Styrgruppen har 
i uppgift att bl.a. stödja verksamheten i nämnden för sysselsättnings- och 
näringsfrågor samt främja samarbetet och samförståndet mellan 
avtalskommunerna till exempel när det gäller budgeten för 
arbetskraftsservicen.  

 
 Den ansvariga kommunens direkta och indirekta kostnader för ordnande 

av service enligt avtalet räknas som gemensamma kostnader. Dessa 
kostnader fördelas mellan kommunerna enligt följande:  

 
 a. 45 procent av kostnaderna fördelas i proportion till antalet invånare i 

åldern 18–64 år.   
 
 b. 45 procent av kostnaderna fördelas kommunvis i proportion till 

omfattande arbetslöshet.   
 
 c. 10 procent av kostnaderna fördelas kommunvis i proportion till antalet 

personer med främmande modersmål.   
 
 Beviljad lönesubvention och startpeng fördelas inte enligt den ovan 

nämnda grunden för kostnadsfördelning. Kostnaderna för beviljad 
lönesubvention och startpeng fördelas på prestationsbasis enligt 
kundernas hemkommun.  
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 Före utgången av oktober 2023 ska kommunerna lämna in en plan för 

ordnande av arbetskraftstjänsterna. I planen ska man beskriva modellerna 
för ordnande och producerande av tjänsterna, de använda ekonomiska 
resurserna och personalresurserna, placeringen av 
arbetskraftsmyndighetens serviceställen samt främjande av 
arbetskraftsinvandring och beredskap inför strukturändringar. Dessutom 
ska olika stödverksamheter organiseras som en del av reformen.  
Kunderna och serviceansvaret överförs till det nya sysselsättningsområdet 
1.1.2025. Reformen har flera gränssnitt inom kundservicen med 
välfärdsområdet och utbildningstjänsterna. Reformen av 
integrationstjänster som bereds för tillfället anknyter också till reformen. 

 
   
 
 
 
Liitteet / bilagor 

1 Kyrkslätt_Vichtis_Sjundeå_Samarbetsavtal_arbetskraftsservice 
2 Plan för ordnande av arbetskraftsservice i sysselsättningsområdet 

som Kyrkslätt Vichtis och Sjundeå bildar 
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Godkännande av projektplanen för Nissnikuhuset 
Kommunfullmäktige 30.10.2023 § 82    
554/10.03.02.02/2019  
 
 
Beslutsförslag    
 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner 

projektets investeringskostnader 36 850 000 euro. 
 
Behandling Kommunfullmäktiges I vice ordförande Reetta Hyvärinen anmälde jäv och 

avlägsnade sig från sammanträdet under tiden för behandlingen av och 
beslutsfattandet i denna paragraf. Ersättare Miisa Jeremejew var 
närvarade vid sammanträdet under denna paragraf kl. 18.31–19.21. 

 
 Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen och 

bildningsdirektör Eeva-Kaisa Ikonen presenterade ärendet vid 
sammanträdet. Lokaldirektör Kari Toikka och byggchef Hanne Nylund var 
närvarande under denna paragraf och avlägsnade sig från sammanträdet 
efter paragrafen kl. 19.21. 

 
 Ledamot Ronja Karkinen avlägsnade sig från sammanträdet under 

behandlingen av paragrafen kl. 18.34 och ersättare Anna Presnukhina 
anlände till sammanträdet kl. 18.34. 

 
 Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade ledamot 

Antti Kilappa hade gjort följande klämförslag: 
 
 Kommunfullmäktige ger som anvisning att golvmaterialet i Nissnikuhusets 

gymnastiksal är parkett. 
 
 Klämförslaget understöddes av Aku Leijala, Noora Piili, Tero Suominen, 

Timo Haapaniemi, Ari Harinen, Jussi Määttä, Kari Virtanen, Ulf Kjerin, Ville 
Salminen, Urho Blom, Johanna Järvinen, Patrik Lundell, Antti Salonen, 
Carl-Johan Kajanti, Kim Åström, Ulla Seppälä, Piia Aallonharja, Minna 
Hakapää, Anna Sahiluoma, Jani Ekman, Eero Lankia, Jani Kähkönen, 
Liisa Kosonen, Martin Valtonen, Kim Liljequist och Matti Kaurila. 

 
 Klämförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om det. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt i enlighet med förslaget med 

följande kläm: 
 
Kommunfullmäktige ger som anvisning att golvmaterialet i Nissnikuhusets 
gymnastiksal är parkett. 

 
 
Beslutshistoria 
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Kommunstyrelsen 16.10.2023 § 334  
  
 
Beredare Byggchef Hanne Nylund 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
för sin del godkänna den bifogade projektplanen för Nissnikuhuset och 
föreslå vidare för kommunfullmäktige att projektplanen godkänns 
 
2 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner projektets 
investeringskostnader 36 850 000 euro. 

 
Behandling Byggchef Hanne Nylund presenterade ärendet vid sammanträdet. 

Kommunfullmäktiges I vice ordförande Reetta Hyvärinen avlägsnade sig 
på grund av jäv under tiden för behandlingen av och beslutsfattandet i 
denna paragraf. Ledamot Anneli Granström anlände under behandlingen 
av paragrafen kl. 17.22. Ledamot Markus Myllyniemi lämnade 
sammanträdet efter behandlingen av paragrafen kl. 17.50, och ersättare 
Sanni Jäppinen anlände till sammanträdet. 

 Byggchef Hanne Nylund avlägsnade sig från sammanträdet efter 
behandlingen av denna paragraf kl. 17.50. 

 
Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att Antti 
Kilappa under diskussionens gång hade gett följande anvisningsförslag: 
 
Kommunstyrelsen ger som anvisning att i mån av möjlighet ska 
golvmaterialet vara parkett och i hallen skulle placeras en hopfällbar 
läktare för högst 200 personer. 
 
Piia Aallonharja och Anneli Granström understödde anvisningsförslaget. 
 
Anvisningsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade 
att man måste rösta om saken. 
 
Ordföranden föreslog att omröstningen förrättas så att de som understöder 
utgångsförslaget utan anvisning röstar ”ja” och de som understöder 
tilläggande av Antti Kilappas anvisningsförslag röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 6 ja-röster, 5 nej-röster, 1 röstade blankt och 1 
ledamot var borta (Harinen). 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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Utgångsförslaget utan anvisning fick fler röster och vann. 
 
Ja-röster: Saara Huhmarniemi, Markus Myllyniemi, Sari Haapasaari, Timo 
Haapaniemi, Anna Sahiluoma och Anna Aintila 
 
Nej-röster: Piia Aallonharja, Ulf Kjerin, Anneli Granström, Matti Kaurila och 
Antti Kilappa. 
 
Carl-Johan röstade blankt. 
 
Kommunstyrelsen höll en paus efter behandlingen av denna paragraf kl. 
17.50-18.00. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enligt förslaget. 
 
Redogörelse Projektplanen för Nissnikuhuset har godkänts i nämnden för lokaltjänster 

21.9.2023 § 58, i bildnings- och fritidsnämnden 28.9.2023 § 56 och i finska 
nämnden för fostran och utbildning 26.9.2023 § 26. 

 
 Nedan nämnden för lokaltjänsters beslut. Bildnings- och fritidsnämndens 

och finska nämnden för fostran och utbildnings beslut ingår som 
tilläggsmaterial till detta sammanträdesärende. 

 
 Utöver godkännandet av projektplanen för Nissnikuhuset beslutade 

bildnings- och fritidsnämnden vid sitt sammanträde ge följande anvisning: 
 Inom den närmaste framtiden kommer det ännu skolinvesteringar i 

Kyrkslätt, så som gymnasieprojektet och Kantvik. Tyngdpunkt 3 i vår 
strategi lyder: ”Vi erbjuder lokaler och platser som föreningarna och 
kommuninvånarna kan använda och förbättrar kommunens lokalers 
mångsidiga användbarhet”. Det är bra att redovisa dessa resultat av 
engagemang av sällskap och föreningar i vår kommun också skriftligen för 
nämndens ledamöter som stöd för beslutsfattandet. Genom att engagera 
sällskapen och föreningarna i vår kommun i dessa framtida investeringar 
kan vi tillsammans säkerställa en så bra rumsplanering som möjligt. I 
Kyrkslätts kommuns arkitekturpolitiska program (Apoli) och i den färska 
kulturstrategin framförs målet att procentprincipen för konst tillämpas i 
nybyggandet i Kyrkslätt. Nämnden gav som anvisning att man vid 
beredningen av projektet på något sätt strävar efter att genomföra 
procentprincipen för konst och konstanskaffningar till byggnaden tas i 
beaktande i beredningsskedet. 

 
 Finska nämnden för fostran och utbildning beslutade dessutom vid sitt 

sammanträde ge som anvisning att man i projektplanen ska beakta att det 
kommande Nissnikuhusets byggnadsmaterial ska följa principerna för 
hållbar utveckling och en hållbar livsstil. 

 
 
Nämnden för lokaltjänster 21.09.2023 § 58  



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  15/41 

 
 
  
Beredare Byggchef Hanne Nylund 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 
 Nämnden för lokaltjänster beslutar 

 
1 
för sin del godkänna den bifogade projektplanen för Nissnikuhuset och 
föreslå vidare för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige godkännande 
av projektplanen 
 
2 
föreslå kommunstyrelsen och kommunfullmäktige att den godkänner 
projektets investeringskostnader 36 850 000 euro. 

 
Behandling Det antecknades för kännedom att kommunstyrelsens ordförande Timo 

Haapaniemi lämnade sammanträdet i början av behandlingen av detta 
ärende kl. 20.05. 

 
Beslut Nämnden för lokaltjänster beslutade enligt  beslutsförslaget. 
 
Redogörelse I godkännandet av projektplanen för Nissnikun koulu är det fråga om att 

godkänna den uppdaterade projektplanen för Nissnikun yhtenäiskoulu så 
att man i projektet bygger utrymmen också för biblioteks- och 
ungdomstjänsterna och att elevantalet dimensioneras enligt de senaste 
befolkningsprognoserna. 

 
 Bakgrund 
 
 Kommunfullmäktige beslutade 11.11.2019 § 106 godkänna projektplanen 

för Nissnikun yhtenäiskoulu och genomföra projektet på den nuvarande 
tomten i sin helhet som nybyggnad.  

 
 Efter godkännandet av projektplanen har man beslutat fullfölja projektet 

enligt livscykelmodellen.  
 
 Enligt Kyrkslätts kommuns gällande projektdirektiv för husbyggnadsprojekt 

godkänns projektplanen av användarsektorns nämnd, nämnden för 
serviceproduktion, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 

 
 Motiveringar för uppdatering av projektplanen 
 
 Målet är att bygga ett allaktivitetshus, Nissnikuhuset, som erbjuder 

omfattade bildningstjänster och betjänar alla invånare i Masabyområdet. 
Husets huvudsakliga aktörer är Nissnikun yhtenäiskoulu, Masaby bibliotek 
och Kyrkslätts ungdomstjänster.  

 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi


 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  16/41 

 
 
 Behovet att uppdatera projektplanen grundar sig på MDI:s 

befolkningsprognoser år 2022 och granskningen av fastigheter i 
bildningstjänsternas bestånd av verksamhetslokaler som utarbetats i 
samband med uppgörandet av servicenätsplanen.  

 På basis av befolkningsprognoserna och den förverkligade 
befolkningsökningen finns det skäl att anta att barnens årskullar ökar 
mindre än prognosen. I den föregående projektplanen för Nissnikun 
yhtenäiskoulu som daterats 28.8.2019 var skolan dimensionerad för 800 
elever. På basis av de uppdaterade befolkningsprognoserna räcker 700 
elever som dimensionerat elevantal. För närvarande har Nissnikun 
yhtenäiskoulu 589 elever 

 
 I granskningen av fastigheterna i lokalbeståndet konstaterades att Masaby 

allaktivitetshus alltså Temanas fastighet är i behov av omfattande 
renovering. Av de tjänster som kommunen producerar är för närvarande 
Masaby bibliotek och ungdomstjänsterna verksamma i Temanas byggnad. 
Som tilläggsmaterial till ärendet ingår en utredning om Masaby 
allaktivitetshus lokaler, av vilken framgår bland annat det beräknade 
reparationsbehovet inklusive kostnader.  

 
 I den uppdaterade projektplanen föreslås att Nissnikun yhtenäiskoulu får 

en dimensionering om 700 elever och att lokaler för biblioteks- och 
ungdomstjänsterna byggs i samma projekt. Lösningen stöder kontinuiteten 
inom verksamheten inom bildnings- och fritidstjänsterna i Kyrkslätt och 
utvecklingen av dem samt möjliggör omfattande användning av lokalerna 
för kommuninvånarna. 

 
 Uppdatering av projektets preliminära rumsprogram och 

kostnadsberäkning 
 
 I det preliminära rumsprogrammet i den år 2019 godkända projektplanen 

var projektets nyttoyta 5920 nytto-m2. Rumsprogrammet har uppdaterats 
så att man till följd av det minskande elevantalet minskat 
undervisningslokalerna med 342 nytto-m2 och i rumsprogrammet lagt till 
332 nytto-m2 för ungdomstjänsterna och 325 nytto-m2 för biblioteket. 
Omfattningen enligt det uppdaterade rumsprogrammet är 6235 nytto-m2. 
Projektets totala omfattning ändrar med 315 m2. 

 
 Kyrkslätts kommuns lokaltjänster har beställt uppdaterade 

kostnadsberäkningar för projektet. I kostnadsberäkningen för 
byggnadskostnaderna och ansökan om finansiering används det momsfria 
upphandlingsvärdet. Kostnadsberäkningen enligt det uppdaterade 
rumsprogrammet är 36 850 000 euro.  

 
 Man har planerat genomföra projektet i kommunens balansräkning.  
Liitteet / bilagor 

3 Nissnikuhusets projektplan 
4 Nissniku_tilaohjelma_uusi_040923_sv 
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Ändring av stadgan för Statsrådet C.F. och Maria von Wahlbergs fond 
Kommunfullmäktige 30.10.2023 § 83    
542/02.07.02/2023  
 
 
Beslutsförslag    
 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar 

ändra bestämmelserna för Statsrådet C.F. och Maria von Wahlbergs fond 
enligt bilagan. Ändringen träder i kraft när beslutet har vunnit laga kraft. 

 
Behandling Ekonomidirektör Esa Lindell och direktör för samhällstekniska väsendet 

Anna-Kaisa Kauppinen presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
 Kommunfullmäktiges II vice ordförande Minna Hakapää lämnade 

sammanträdet under behandlingen av denna paragraf kl. 19.59. 
 
 
 Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 

under diskussionen hade getts ändringsförslag enligt följande: 
 
 Ledamot Jerri Kämpe-Hellenius ändringsförslag: 
 
 Ändring av stadgans 3 § Fondens avkastning 2 mom. till formen:  
 Till fondens kapital kan styras en andel på högst 20 % av intäkterna av 

försäljningen av de tomter som sålts på det fastighetsområde som 
omfattas av testamentet.  

 
 Den ifrågavarande praxisen som inte skrivits in stadgan har tillämpats 

redan länge – det är både rätt och rimligt med tanke på andan i 
testamentet att det görs till en bestående praxis, då Eriksgårds marker hela 
tiden anvisas för annat ändamål. Och varför skulle vi inte betala ersättning 
för alla Eriksgårds markförsäljningar som leder till intäkter för kommunen, 
dvs. också på områden som inte planlagts – om och när det i något skede 
kommer att göras? 

 
 Ändringsförslaget understöddes av Carl-Johan Kajanti och Ulf Kjerin. 
 
 Ändringsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade 

att man måste rösta om saken. 
 
 Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 

utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder Jerri Kämpe-Hellenius 
ändringsförslag röstar ”nej”. 

 
 Omröstningspropositionen godkändes. 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  18/41 

 
 
 Vid omröstningen gavs 34 ja-röster, 9 nej-röster, 6 röstade blankt och 2 

ledamöter var borta. 
  
 Utgångsförslaget fick fler röster och vann. 
 
 Ja-röster: Hannu Valtanen, Hans Hedberg, Noora Piili, Riikka Purra, Antti 

Kilappa, Ari Harinen, Tero Suominen, Kari Virtanen, Reetta Hyvärinen, 
Anneli Granström, Liisa Kosonen, Matti Kaurila, Jani Ekman, Johanna 
Järvinen, Sini Felipe, Paula Oittinen, Anna Sahiluoma, Timo Haapaniemi, 
Piia Aallonharja, Anna Presnukhina, Jussi Määttä, Marko Kari, Ulla 
Seppälä, Patrik Lundell, Jani Kähkönen, Antti Salonen, Urho Blom, Tuovi 
Ronkainen, Matilda Björkqvist, Johanna Fleming, Katja Ylisiurua, Saara 
Huhmarniemi, Ville Salminen och Eero Lankia. 

 
 Nej-röster: Martin Valtonen, Carl-Johan Kajanti, Kim Åström, Maarit Orko, 

Ulf Kjerin, Jerri Kämpe-Hellenius, Linda Basilier, Kim Männikkö och Stefan 
Gustafsson. 

 
 Blankt röstade: Tony Björk, Markus Myllyniemi, Aku Leijala, Anna-Mari 

Toikka, Sanni Jäppinen och Kim Liljequist. 
 
 Borta: Jukka Ylikoski och Minna Hakapää. 
 
 
 Ledamot Kim Liljequists ändringsförslag 3 §, nytt moment 4:  
 
 Till fondens kapital kan med separat beslut av kommunstyrelsen styras en 

andel på högst 20 % av intäkterna av försäljningen av de byggnader som 
sålts på det område som omfattas av testamentet. 

 
 Ändringsförslaget vann inte understöd, så det förföll 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 23.10.2023 § 360  
  
 
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell, direktör för samhällstekniska väsendet Anna-

Kaisa Kauppinen, kommunjurist Hannu Sorvari, lokaldirektör Kari Toikka 
och kommungeodet Otso Kärkkäinen  

 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 
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1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar ändra stadgan för 
Statsrådet C.F. och Maria von Wahlbergs fond enligt blagan. Ändringen 
träder i kraft när beslutet har vunnit laga kraft. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling       Ekonomidirektör Esa Lindell presenterade ärendet vid sammanträdet. 

 
Kommunfullmäktiges ordförande Tony Björk lämnade sammanträdet under 
behandlingen av denna paragraf kl. 20.15. 
 
Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 
ledamot Matti Kaurila under behandlingen hade gett följande 
ändringsförslag: 
 
4 § Användning av fondens medel Fondens kapital kan med 
kommunstyrelsens beslut användas till åtgärder som bevarar Eriksgårds 
kulturhistoriska miljö och till grundlig renovering av byggnader som hör till 
Eriksgårds gårdsområde. 
 
Ändringsförslaget understöddes av Markus Myllyniemi, Piia Aallonharja, 
Timo Haapaniemi, Anneli Granström, Johanna Fleming, Kati Kaihlaranta 
och Anna Sahiluoma. 
 
Då ordföranden hörde sig för om saken, godkändes tillägget ”byggnader 
som hör till gårdsområdet” enhälligt. 
 
 
Kommunstyrelsens ordförande föreslog ytterligare på basis av 
diskussionen att 2 mom. i 3 § i stadgan ändras enligt följande: 
 
”Till fondens kapital kan på kommunens förslag till fullmäktige styras en 
andel på högst 20 % av intäkterna av försäljningen av de detaljplanerade 
tomter som sålts på det fastighetsområde som omfattas av testamentet.” 

  
 
ändras att lyda enligt följande: 
 
”Till fondens kapital kan med separat beslut av kommunstyrelsen styras en 
andel på högst 20 % av intäkterna av försäljningen av de detaljplanerade 
tomter som sålts på det fastighetsområde som omfattas av testamentet.” 
 
Ändringsförslaget godkändes enhälligt. 
 
 
Ändringarna som kommunstyrelsen beslutat om har gjorts i bilagan som 
föreläggs kommunfullmäktige för godkännande. 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  20/41 

 
 
 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt föreslå kommunfullmäktige att 

fullmäktige beslutar godkänna stadgan för Statsrådet C.F. och Maria von 
Wahlbergs fond enligt bilagan.  
 
Ändringen träder i kraft när beslutet har vunnit laga kraft. 

 
 
Redogörelse Kommunstyrelsen beslutade 26.6.2023 att ändringen av bestämmelserna 

för C.F. och Maria von Wahlbergs fond bereds efter sommaren att ändras 
så att bidrag enligt den aktuella stadgan inte längre delas ut till vare sig 
studerande eller konstnärer. Motiveringen är det mycket varierande eller 
obefintliga bidragsbeloppet som beror på grunderna för den aktuella 
stadgan. I kommunstyrelsens beslut i juni föreslogs att bidragsbeloppet 
beviljas med de arvsmedel som kommunen fått och enligt de principer som 
bildnings- och fritidsväsendet berett. 

 
 I den aktuella stadgan står det att syftet är att trygga underhållet av de 

kulturhistoriska byggnaderna på fastigheten så att fondens kapital räcker 
till för att uppnå detta syfte. Kostnaderna för skogsvård och reparationerna 
på fastigheten minskade med intäkterna från försäljning av skog har i 
genomsnitt minskat kapitalet med 10 595 euro per år under de senaste 20 
åren. Det ursprungliga kapitalet i testamentet 31.12.1970 var 20 690,28 
euro. År 1985 var fondens kapital 1 015 494,39 euro, med vilket 
yrkesinstitutsfondens medel 53 526,44 euro då sammanslogs. Fondens 
kapital har ökats med förändringar i partiprisindexet och sedan 
levnadskostnadsindexet, och kapitalet har per 31.12.2022 ökat till 
2 845 157,72 euro. 

 
 Eftersom användningsförbud gäller Navala gård på grund av fuktskador 

och den ingår i förteckningen över de fastigheter som kommunen ska sälja 
föreslås att testamentsmedel inte används för underhåll av den, utan 
köparen åläggs att sköta underhållet av fastigheten.  

  
 Kommunfullmäktige godkände vid sitt sammanträde 9.10.2017 § 52 att 

testamentsmedel tryggt kan placeras med tryggande av kapitalet. Efter 
detta placerades cirka två tredjedelar av medlen, dvs. 1,946 milj. euro, i en 
räntefond. Avkastningen från fonden har lagts till på testamentets kapital. 
Avkastningen har i genomsnitt varit 41 330 euro per år.  

 I förslaget till ändring av bestämmelserna föreslås att grundkapitalet utgörs 
av de 1,946 milj. euro som placerats i blandfonden. De övriga medel som 
ackumulerats i fonden kan användas för att totalrenovera den 
kulturhistoriskt värdefulla fastigheten som förvärvats genom testamentet. 
Med denna avgränsning tryggas bevarandet av fondens kapital. 

 
 Stadgan föreslås förenklas så att fondens kapital tryggas med 

avkastningar från placeringen i räntefonden, intäkter från försäljning av 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  21/41 

 
 

skog, arrendeintäkter för åkrar och fastigheter minskade med kostnader för 
skötsel av skogen och fastigheten.  

 
 I arkivet hittades kommunfullmäktiges beslut 25.3.1999 § 54, där man 

hade beslutat överföra 20 % av inkomsterna från försäljningen av de 
tomter som var under behandling i ärendet till testamentsfonden. Ärendet 
ingår som tilläggsmaterial. Beslutet var ingen allmän princip, så det hade 
inte upptagits i fondens stadga. Nu har det lagts till i stadgan att man kan 
fatta separat beslut om överföring av försäljningsintäkter. På fastighetens 
område kommer det ett betydande antal tomter till salu, och överföringen 
av 20 % av tomtförsäljningsinkomsterna enligt det tidigare förslaget räcker 
inte till för att täcka kostnaderna för byggande av kommunens infrastuktur. 
Det är bra att bedöma behovet av ackumulering av fondens kapital från fall 
till fall. 

 
 
Kommunstyrelsen 26.06.2023 § 220  
 
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Tf. kommundirektör Anna-Kaisa Kauppinen    
 
 Kommunstyrelsen beslutar att 

 
1 
det år 2022 inte kom avkastning på grundkapitalet i C.F. och Maria von 
Wahlbergs fond och att bidrag inte delas ut i enlighet med fondens stadga 
 
2 
för användningsändamålet lämpliga arv som kommunen fått kan användas 
för beviljande av konstnärsbidrag om högst 3 000 euro per år. Bildnings- 
och fritidsnämnden ges rätt att besluta om bidragsgrunderna 
 
3 
studiebidrag kan beviljas ur lämpliga arvsmedel till ett belopp om högst 6 
000 euro per läsår. Bildnings- och fritidsnämnden ges rätt att besluta om 
bidragsgrunderna 
 
4 
utredningen till övriga delar antecknas för kännedom. 

 
Behandling Ekonomidirektör Esa Lindell presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Fondernas och testamentdonationernas kapital per 31.12.2022 
 
 Statsrådet C.F. och Maria von Wahlbergs fond  2 843 149,05 euro 
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 Kyrkslätts kommuns jubileumsårsfond   36 329,64 euro 
 Maja och Alfons Strömstens fond   48 227,11 euro  
 Loja Saarinens donation till Bobäcks folkskola  17 674,83 euro 
 Brita Blombergs testamente   7 536,54 euro 
 Hanna Salins testamente    3 396,98 euro 
 Elis Eklunds testamente    56 818,09 euro 
 Familjen Adlercreutz stipendiefond   19 258,34 euro 
 
 En utredning om användningen av Brita Blombergs testamentsmedel ingår 

som tilläggsmaterial. 
 
 Medel som kan delas ut år 2023 
 
 Någon avkastning att dela ut i enlighet med stadgarna till Wahlbergs fond 

kom varken år 2021 eller år 2022. För statsrådet C.F. och Maria von 
Wahlbergs fonds del framfördes i kommunstyrelsen en begäran att man 
borde finna en annan finansieringskanal för konstnärsstipendier. 
Kommunfullmäktige har 9.10.2017 § 52 godkänt fondens stadga, i vilken 
konstateras att högst 30 % av avkastningen på fondens grundkapital under 
föregående år används för beviljande av konstnärsstipendiet till en i 
Kyrkslätt bosatt yrkeskonstnär eller en person med yrkesskicklighet som 
ägnar sig åt konstnärligt arbete. 

  
  Stipendiet kan också beviljas till begåvade konstutövare eller 

konststuderande som är bosatta i Kyrkslätt. 
  Enligt 6 § i stadgan fastställer kommunstyrelsen grunderna för beviljandet 

av konstnärsstipendiet. Beslut om beviljande av bidrag fattas av bildnings- 
och fritidsnämnden.  

 
 Den övriga avkastningen har delats ut som studiebidrag till studerande 

inom jord- och skogsbruksbranschen och personer som studerar till en 
högre högskoleexamen. Bildnings- och fritidsnämnden har också fattat 
besluten om beviljandet av dessa. 

 
 Förslag till ändring av bidragsprinciperna 
 
 Till kommunstyrelsen föreslås i enlighet med begäran om beredning att för 

konstnärsstipendiet anvisas finansiering enligt grunderna i testamentet ur 
arv som kommunen erhållit. Kommunen har fått och kommer att få flera 
arv. Man har föreslagit statskontoret som beviljar arvet att medlen ska 
användas bl.a. ”för att främja kommuninvånarnas hälsa och välfärd, 
idrottsplatser och konstanskaffning samt till godo för barn, unga, 
funktionshindrade och äldre. Objekten preciseras med tiden.”  

 
 Förslaget är att av arv som lämpar sig för användningsändamålet delas ut 

3 000 euro till antingen en eller flera konstnärer och att bildnings- och 
fritidsnämnden fattar besluten om beviljandet.   
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 Till kommunstyrelsen föreslås att eftersom studiebidrag som är bundet till 

avkastningen från en testamentsfond ofta blir outdelat, kan man bevilja 
studerande skrivna i Kyrkslätt bidrag ut arvsmedel till ett belopp om högst 6 
000 euro per läsår. Befogenheter gällande grunderna för beviljande av 
bidragen ges bildnings- och fritidsnämnden. 

 
 Ändringen av stadgarna för C.F. och Maria von Wahlbergs fond bereds 

efter sommaren så att bidrag inte längre delas ut till studerande eller 
konstnärer enligt de nuvarande stadgarna, utan fonden används till 
grundläggande renovering av Eriksgårds byggnader.  

 
 Bidrag delas inte ut ur Kyrkslätts kommuns jubileumsårsfond år 2023. 
Liitteet / bilagor 

5 KH 231023 
Valtioneuvos_C.F._ja_Maria_von_Wahlbergin_rahaston_saannot 
_sv 
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Ändring av avskrivningsplanen 
Kommunfullmäktige 30.10.2023 § 84    
490/02.02.00/2023  
 
 
Beslutsförslag    
 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner 

ändringen av avskrivningsplanen där man övergår från 
restvärdesavskrivningar av fasta konstruktioner och anordningar till 
metoden med linjär avskrivning från och med 1.1.2024. 

 
Behandling Ekonomidirektör Esa Lindell presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
 Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 

ledamot Aku Leijala hade gjort följande klämförslag: 
 
 Det bokföringsmässiga svängrum som ändringarna i avskrivningsplanen 

och -metoden medför borde inte få leda till att kommunens 
verksamhetsutgifter stiger under de närmaste åren. 

 
 Klämförslaget understöddes av Matti Kaurila, Jani Ekman, Antti Kilappa, 

Hannu Valtanen, Anna Sahiluoma, Kari Virtanen, Marko Kari, Antti 
Salonen, Ari Harinen, Urho Blom, Patrik Lundell, Ulla Seppälä, Piia 
Aallonharja, Johanna Järvinen, Jani Kähkönen, Eero Lankia, Anneli 
Granström, Tero Suominen, Martin Valtonen, Timo Haapaniemi, Liisa 
Kosonen, Sanni Jäppinen och Jussi Määttä. 

 
 Klämförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om det. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt i enlighet med förslaget med 

följande kläm: 
 
Det bokföringsmässiga svängrum som ändringarna i avskrivningsplanen 
och -metoden medför borde inte få leda till att kommunens 
verksamhetsutgifter stiger under de närmaste åren. 

 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 16.10.2023 § 337  
  
 
Beredare ekonomidirektör Esa Lindell,  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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 Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 

godkänner ändringen av avskrivningsplanen där man övergår från 
restvärdesavskrivningar av fasta konstruktioner och anordningar till 
metoden med linjär avskrivning från och med 1.1.2024. 

 
Behandling Ekonomidirektör Esa Lindell presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom Sarastia Oy, bokföraren 
 
Redogörelse Ändringsförslaget gäller avskrivningsmetoden, där man föreslår att man 

övergår från restvärdesavskrivningar av fasta konstruktioner och 
anordningar till förfarande med linjär avskrivning liksom i alla andra 
tillgångsgrupper. Avskrivningar som gjorts under tidigare 
räkenskapsperioder och den ackumulerade avskrivningsdifferensen 
korrigeras inte. 

 
 Avskrivningstiderna föreslås inte ändras eftersom de baserar sig på 

bokföringsnämndens rekommendationer. 
 
 Det är motiverat att ändra avskrivningsmetoden i första hand därför att 

linjära avskrivningar jämnar ut konsekvenserna av avskrivningarna för hela 
avskrivningstiden, medan årseffekten av restvärdesavskrivningen är störst 
i början av avskrivningstiden och minskar årligen enligt de fastställda 
avskrivningsprocenterna. Dessutom måste man göra en större avskrivning 
när avskrivningstiden upphör. 

 
 En annan motivering är att möjliggöra planering av avskrivningsbeloppen, 

för i det program som skaffats för beräkning av beloppet av de kommande 
avskrivningarna är planering möjligt bara med linjära avskrivningar. Nu får 
man avskrivningarna beräknade betydligt säkrare för de kommande åren. 

 
 Definitioner 
 
 Linjär avskrivning är en avskrivningsmetod där priset på en tillgång 

avskrivs under en viss tid med en fast summa. När man använder linjär 
avskrivning måste man alltså veta tillgångens ekonomiska användningstid 
och anskaffningspris. Avskrivningen görs varje år till samma belopp tills 
balansvärdet är noll och det inte längre finns någonting att avskriva. 

 
 Restvärdesavskrivning går ut på att en viss överenskommen procentandel 

av anskaffningsutgiften för en maskin eller utrustning avskrivs varje år. 
Med denna avskrivningsmetod är avskrivningarna först stora, men minskar 
hela tiden i takt med att den återstående oavskrivna anskaffningsutgiften 
minskar. 

  
 I restvärdesavskrivningar går anskaffningsutgiften aldrig till noll, utan den 

ska nedskrivas då egendomen inte längre har förmåga att generera 
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service eller inkomst, dvs. då egenedomen inte längre används i 
serviceproduktionen. 

 
 I kommunen består de fasta konstruktionerna och anordningarna i 

huvudsak av infrastruktur som i regel genererar inkomst jämnt – i vissa fall 
till och med baktungt (t.ex. nya bostadsområden som blir fullbyggda först 
med tiden). Restvärdesavskrivningarna är framtunga (degressiva), och 
därmed motsvarar den nuvarande avskrivningstiden inte förmågan att 
generera inkomster, vilket belastar kommunens ekonomi framtungt.     

 
 Med avseende på anläggningstillgångarna finns dessutom risken att 

tillgångar som utsätts för restvärdesavskrivningar och som i verkligheten 
inte längre har något värde inte blir nedskrivna i balansen. 

 
 Reglering av avskrivningar 
 
 I 4 kapitlet 3 § och 5 § 1–3 momentet i bokföringslagen ingår 

bestämmelser om bestående aktiva och anskaffningsutgifter. Enligt lagen 
delas posterna bland aktiva i balansräkningen i bestående och rörliga 
beroende på det ändamål för vilket de är avsedda. Bestående aktiva är 
sådana poster som är avsedda att stadigvarande ge intäkter under flera 
räkenskapsperioder. De övriga posterna bland aktiva är rörliga. 

 
 På kommunens bokföring tillämpas förutom bokföringslagen också 

kommunallagen. Bokföringsnämndens kommunsektion ger bindande 
anvisningar och utlåtanden om tillämpning av bokföringslagen och 
kommunallagen. Bestämmelser om bestående aktiva ingår bl.a. i 
bokföringsnämndens kommunsektions allmänna anvisningar om 
upprättande av balansräkning och avskrivningar enligt plan. 

 
 Bokföringsnämndens kommunsektion har år 2016 gett en allmän anvisning 

om avskrivningar enligt plan. Syftet med anvisningen är att styra 
avskrivningarna enligt plan i kommunen och samkommunen samt att 
förenhetliga de avskrivningstider och -metoder som används i 
kommunerna. 

 
 Enligt rekommendationen ska avskrivningstiderna och -metoderna basera 

sig på de bestående aktiva tillgångarnas förmåga att generera inkomst och 
i kommunen också på förmågan att producera service. 
Anskaffningsutgiften för materiella och immateriella tillgångar bland 
bestående aktiva skall avskri-vas under sin verkningstid. Med 
verkningstiden för en tillgång som hör till bestående aktiva avses dess 
ekonomiska livslängd. Anskaffningsutgiften för bestående aktiva 
periodiseras genom avskrivningar som kostnad i regel över hela den 
ekonomiska livslängden. Då den ekonomiska livslängden utgått skall 
anskaffningsutgiften för anläggningstillgången i sin helhet vara avskriven 
med undantag för den del som svarar mot ett eventuellt restvärde. 
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 Med ekonomisk livslängd avses den tid under vilken den tillgång som hör 

till bestående aktiva förväntas vara till nytta för kommunen genom att 
generera inkomster eller den tid under vilken tillgången förväntas vara till 
nytta för produktion av service inom kommunen. Den ekonomiska 
livslängden för en tillgång som hör till bestående aktiva är i allmänhet 
kortare än dess tekniska livslängd, som är beroende av tillgångens 
tekniska användbarhet i kommunens verksamhet. Fastställandet av den 
ekonomiska livslängden för tillgångar som hör till bestående aktiva och 
sålunda även avskrivningstiden bör ske med beaktande av omständigheter 
hos den enskilda kommunen. 

 
 Avskrivningstiden fastställs så att den motsvarar kommunens plan och 

förväntningar beträffande den ekonomiska livslängden. I 
rekommendationen om avskrivningstid i kommunsektionens allmänna 
anvisning rekommenderas att man använder de undre gränserna för de 
fastställda avskrivningstiderna. Avskrivningstid som är längre än den 
rekommenderade kan dock tillämpas om de motiveras enligt tillgång eller 
tillgångsgrupp. Vid fastställandet av den ekonomiska livslängden iakttas 
försiktighetsprincipen. 

 
   
 
 
 
Liitteet / bilagor 

6 Poistomenetelmän muutos 2024_sv 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  28/41 

 
 
 
Svar på fullmäktigemotion 7/2022: Iståndsättning av Kyrkslätts sjöar samt kustvatten och 
strömmande vatten 
Kommunfullmäktige 30.10.2023 § 85    
472/10.03.01.03/2022  
 
 
Beslutsförslag    
 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige nedanstående redogörelse 

som svar på fullmäktigemotion nr 7/2022 och föreslå att 
kommunfullmäktige anser att svaret är tillräckligt och motionen 
slutbehandlad: 
 
– Ett resultatrikt vattenvårdsarbete förutsätter omfattande planering, 
granskning som utgår ifrån avrinningsområdena och fleråriga åtgärder. I 
Kyrkslätts kommun har man i nuläget inte reserverat extra resurser för 
koordinering av vattenvårdsarbete som täcker hela kommunen, 
rapportering, kommunikation och rådgivning om ansökan om finansiering 
eller projekt, och å andra sidan har den här typen av arbete inte bestämts 
som en lagstadgad uppgift för kommunen. Kommunen eller någon av dess 
enskilda arbetstagare saknar den expertis som behövs för koordinering av 
högklassiga och kostnadseffektiva vattenvårdsprojekt (hyrdologi, 
fiskbestånd, vattennatur, geoinformation, upphandlingar, kompetens i 
jordbyggnad och teknisk kompetens, ansökan om finansiering, 
rapportering). Den nuvarande verksamhetsmodellen som i huvudsak 
baserar sig på fleråriga projekt över kommungränserna har konstaterats 
vara bra och kostnadseffektiv, och det finns ingen orsak att ändra den. 
– För att möjliggöra långsiktigt vattenvårdsarbete förbinder sig kommunen 
till iståndsättning av sjöarna och strömvattnen i Veikkola genom att 
reservera de anslag som behövs (50 000 €/år) för åren 2024–2028. Utan 
långsiktig förbindelse kan man inte genomföra iståndsättning av vattendrag 
på bästa möjliga sätt. 
– Västra Nylands vatten och miljö rf (LUVY) ombes att i fortsättningen ge 
en koncis årsrapport som innehåller uppgifter om de åtgärder som vidtagits 
i olika vattenvårdsprojekt i kommunens område. 
– Kommunen uppmanar lokala aktörer att aktivt söka miljövårdsbidrag 
särskilt för vattenvårdsarbetet. 

 
Behandling Kommundirektör Virpi Sailas presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 16.10.2023 § 333  
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Beredare Miljöchef Anu Hynninen, miljöinspektör Elina Röman, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige nedanstående 

redogörelse som svar på fullmäktigemotion nr 7/2022 och föreslå att 
kommunfullmäktige anser att svaret är tillräckligt och motionen 
slutbehandlad: 
 
– Ett resultatrikt vattenvårdsarbete förutsätter omfattande planering, 
granskning som utgår ifrån avrinningsområdena och fleråriga åtgärder. I 
Kyrkslätts kommun har man i nuläget inte reserverat extra resurser för 
koordinering av vattenvårdsarbete som täcker hela kommunen, 
rapportering, kommunikation och rådgivning om ansökan om finansiering 
eller projekt, och å andra sidan har den här typen av arbete inte bestämts 
som en lagstadgad uppgift för kommunen. Kommunen eller någon av dess 
enskilda arbetstagare saknar den expertis som behövs för koordinering av 
högklassiga och kostnadseffektiva vattenvårdsprojekt (hyrdologi, 
fiskbestånd, vattennatur, geoinformation, upphandlingar, kompetens i 
jordbyggnad och teknisk kompetens, ansökan om finansiering, 
rapportering). Den nuvarande verksamhetsmodellen som i huvudsak 
baserar sig på fleråriga projekt över kommungränserna har konstaterats 
vara bra och kostnadseffektiv, och det finns ingen orsak att ändra den. 
– För att möjliggöra långsiktigt vattenvårdsarbete förbinder sig kommunen 
till iståndsättning av sjöarna och strömvattnen i Veikkola genom att 
reservera de anslag som behövs (50 000 €/år) för åren 2024–2028. Utan 
långsiktig förbindelse kan man inte genomföra iståndsättning av vattendrag 
på bästa möjliga sätt. 
– Västra Nylands vatten och miljö rf (LUVY) ombes att i fortsättningen ge 
en koncis årsrapport som innehåller uppgifter om de åtgärder som vidtagits 
i olika vattenvårdsprojekt i kommunens område. 
– Kommunen uppmanar lokala aktörer att aktivt söka miljövårdsbidrag 
särskilt för vattenvårdsarbetet. 

 
Behandling Miljöchef Anu Hynninen presenterade ärendet vid sammanträdet. Hon 

avlägsnade sig från sammanträdet efter behandlingen av denna paragraf 
kl. 16.45. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Byggnads- och miljönämnden 26.09.2023 § 121  
 
Beredare Miljöchef Anu Hynninen, miljöinspektör Elina Röman, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Miljöchef Anu Hynninen   
 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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 Byggnads- och miljönämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och 

vidare kommunfullmäktige följande svar på fullmäktigemotionen 7/2022: 
Iståndsättning av Kyrkslätts sjöar samt kustvatten och strömmande vatten. 
 
– Ett resultatrikt vattenvårdsarbete förutsätter omfattande planering, 
granskning som utgår ifrån avrinningsområdena och fleråriga åtgärder. I 
Kyrkslätts kommun har man i nuläget inte reserverat extra resurser för 
koordinering av vattenvårdsarbete som täcker hela kommunen, 
rapportering, kommunikation och rådgivning om ansökan om finansiering 
eller projekt, och å andra sidan har den här typen av arbete inte bestämts 
som en lagstadgad uppgift för kommunen.  Kommunen eller någon av 
dess enskilda arbetstagare saknar den expertis som behövs för 
koordinering av högklassiga och kostnadseffektiva vattenvårdsprojekt 
(hyrdologi, fiskbestånd, vattennatur, geoinformation, upphandlingar, 
kompetens i jordbyggnad och teknisk kompetens, ansökan om 
finansiering, rapportering). Den nuvarande verksamhetsmodellen som i 
huvudsak baserar sig på fleråriga projekt över kommungränserna har 
konstaterats vara bra och kostnadseffektiv, och det finns ingen orsak att 
ändra den. 
– För att möjliggöra långsiktigt vattenvårdsarbete förbinder sig kommunen 
till iståndsättning av sjöarna och strömvattnen i Veikkola genom att 
reservera de anslag som behövs (50 000 €/år) för åren 2024–2028. Utan 
långsiktig förbindelse kan man inte genomföra iståndsättning av vattendrag 
på bästa möjliga sätt. 
– Västra Nylands vatten och miljö rf (LUVY) ombes att i fortsättningen ge 
en koncis årsrapport som innehåller uppgifter om de åtgärder som vidtagits 
i olika vattenvårdsprojekt i kommunens område. 
– Kommunen uppmanar lokala aktörer att aktivt söka miljövårdsbidrag 
särskilt för vattenvårdsarbetet. 

 
Behandling Föredraganden bifogade vid sammanträdet fullmäktigemotionen för 

iståndsättning av Kyrkslätts sjöar samt kustvatten och strömmande vatten 
som bilaga till paragrafen. 

 
Beslut Byggnads- och miljönämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
Redogörelse Lagstiftningsbakgrund 
 
 Lagen om kommunernas miljövårdsförvaltning (64/1986) förpliktar 

kommunen till att på sitt område övervaka och främja miljövården så att 
man genom att skydda, vårda och utveckla naturen och den övriga miljön 
för kommuninvånarna tryggar en sund, trivsam och stimulerande samt 
naturekonomiskt hållbar livsmiljö (LKMF 3 §). Kommunen ska för sin del 
bidra till planeringen och utvecklandet av miljövården, ge handledning, 
rådgivning, utlåtanden, ge akt på miljösituationen och bidra till skötseln av 
information, upplysning och utbildning i frågor som gäller miljövården 
(LKMF 6 §). 
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 Lagen om vattenvårds- och havsvårdsförvaltningen (1299/2004) förpliktar 

den regionala närings-, trafik- och miljöcentralen att inom sitt 
vattenförvaltningsområde karakterisera vattnen, utreda den mänskliga 
verksamhetens inverkan på vattnen, ordna övervakningen av vattnen och 
bereda förvaltningsplanen och åtgärdsprogrammet. Den regionala 
vattenförvaltningsplanen och åtgärdsprogrammet ses över vart sjätte år 
(19 § i lagen om vattenvårds- och havsvårdsförvaltningen). Vattenvårdens 
allmänna mål är att åars, sjöars, kustvattnens och grundvattnens status är 
god och att hindra att vattnens status försämras (1 § i lagen om 
vattenvårds- och havsvårdsförvaltningen). 

 
 Statsrådet godkände 16.12.2021 vattenförvaltningsplanerna och 

havsförvaltningsplanen för åren 2022–2027. I vattenförvaltningsplanerna 
och åtgärdsprogrammen som kompletterar dem presenteras information 
om vattnens status och faktorer som påverkar dem samt behövliga 
åtgärder genom vilka man har för avsikt att uppnå och upprätthålla 
vattnens goda status. Åtgärdsprogrammen konkretiserar fullföljandet av 
planerna också på lokal nivå. Ansvariga instanser för fullföljandet av 
åtgärderna är ministerierna, NTM-centralerna, kommunerna, 
kommunernas vattenverk, företag, invånare och andra lokala aktörer. För 
att vattenvårdsmålen ska uppnås ska alla aktörer satsa på 
vattenvårdsarbetet. 

 
 Kyrkslätts kommuns vattenvårdsarbete 
 

Åtgärdsprogrammet för Nylands vattenvård genomförs av enheten och i 
samarbetsprojekt över kommungränserna. Målen i Nylands 
åtgärdsprogram för vattenvård har beaktats i anslagen som reserverats för 
sakkunnigtjänster och i grunderna för fördelning av miljövårdens bidrag.  

 
 Kyrkslätts kommun understöder lokala aktörers vattenvårdsarbete genom 

att årligen bevilja registrerade, allmännyttiga föreningar som inte 
eftersträvar vinst 30 000 € i miljövårdsbidrag. 

 
 Västra Nylands vatten och miljö rf (LUVY) har tillsammans med 

kommunmedlemmarna gjort upp långsiktiga planer och 
vattendragsvisioner för specifika vattenområden för att påbörja 
iståndsättningen av vattendragen. Tillsammans med kommunerna har man 
också bildat en strategisk avsikt att förbättra tillståndet i Östersjöns 
kustvatten. Kyrkslätts kommun har förbundit sig i två olika visioner: Västra 
Nylands kustvattenvision 2050 (2022–2028) och En livskraftig och hinderfri 
Sjundeå å 2030 (2019–2024). 

 
 Man har som en del av Västra Nylands kustvattenvision i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut 28.2.2022 § 16 förbundit sig till långsiktig 
iståndsättning av Estbyåns vattendrag. Årligen anvisas ett anslag om 30 
000 euro för iståndsättning. Specificerade åtgärdsplaner uppgörs för 
Estbyåns avrinningsområde. På basis av dem kan kommunen och andra 
aktörer vidta åtgärder i olika delar av vattendraget. År 2023 har man inlett 
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uppgörandet av den specificerade iståndsättningsplanen för Jolkbyån 
genom att inventera eventuella vattenhushållningsobjekt med hjälp av 
granskningar av geoinformation och terrängkartläggningar. Under projektet 
har man bland annat följt upp kvaliteten av strömvattnen och havsvattnet, 
kartlagt fiskbeståndet i Tavastfjärden och gjort upp en iståndsättningsplan 
för Tavastfjärden. 

 Kommunen har förbundit sig till visionen En livskraftig och hinderfri 
Sjundeå å 2030 genom att ingå ett sexårigt samarbetsavtal med 
kommunerna kring Sjundeå ås vattendragsområde och LUVY. I projektet 
har man bl.a. gjort upp iståndsättningsplaner för Hepari och Petäjärvi, 
genomfört iståndsättningar (bl.a. Heparis våtmark, intensivt fiske), hållit 
möten för allmänheten, gett häststallsrådgivning, undersökt fiskbestånden i 
området och följt upp vattenkvaliteten och effektiviteten av åtgärderna. I 
åtgärderna år 2023 ingår bl.a. intensivt fiske, ett åkerrensmöte och 
uppföljning av vattenkvaliteten. Dessutom bereds iståndsättningsplanen för 
Stora Lonoks, Heparis bottendammsprojekt och våtmarksplanen för 
Alhonsuo.  

 
 Ett anslag om 30 000 euro har årligen reserverats för iståndsättning av 

sjöarna i Veikkola. På grund av avloppsläckaget år 2022 anvisade 
Kyrkslätts vatten dessutom ett bidrag av engångskaraktär om 30 000 euro 
för projektet. Något långvarigt avtal om fortsättning på 
iståndsättningsarbetet har inte ingåtts. Iståndsättningsplaner som styr 
planeringen av åtgärderna har gjorts upp för sjöarna i Veikkola. På 
området har man gjort bl.a. undersökningar av dagvattnet, fiskbeståndet 
och vattenkvaliteten i sjöarna, iståndsättningar av Lamminoja, utrett 
förhållandet mellan intern och extern belastning, berett en 
dagvattenutredning och byggande av en dagvattenvåtmark, genomfört 
intensivt fiske, gett lantgårdar råd, ordnat avloppsvattenrådgivning och 
hållit möten för allmänheten.  

 
 Kommunen deltar i glesbygdsavloppsvattenprojektet som finansieras av 

kommunerna i Västra Nyland och LUVY och till vilket ett anslag om 20 000 
euro anvisas årligen. I projektet ger man invånarna per telefon, per e-post 
och på fastighetsbesök råd i frågor som gäller behandling av 
avloppsvatten. Åren 2014–2022 har man i kommunen erbjudit sammanlagt 
1 516 fastigheter fastighetsspecifik rådgivning. 

 
 I kommunen finns det också andra projektaktörer. I projektet Rankku, som 

organiseras av WWF, planeras för närvarande en fåra i två plan och en 
våtmark vid Hemträsket. Vattenvårdslösningarna för Tollsträskets område 
är under planering.  

 
 Kustvattnens iståndsättningsnätverk, som koordineras av NTM-centralen, 

är ett nätverk som består av aktörer i Egentliga Finland, Nyland och 
Satakunta och som syftar till att främja förbättring av tillståndet i 
kustvattnen. I nätverket delar man erfarenheter av god praxis och erbjuder 
områdets aktörer expertstöd och ömsesidigt stöd. I projektet har man 
utarbetat en iståndsättningsplan för bl.a. Harasatsviken och Bockfjärden.  



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  33/41 

 
 
 
 Miljöchefen deltar i de visioner som koordineras av LUVY, 

vattendragsprojektet för Veikkola samt andra vattenvårdsprojekt i 
kommunen, så som styrgrupperna för Kustvattnens iståndsättningsnätverk, 
Västra Nylands glesbygdsvattenprojekt och projektet för iståndsättning av 
livsmiljön på Västra Nylands kust (RANKKU). 

 
 Kommunen har låtit göra flera utredningar och iståndsättningsplaner som 

stöder vattenvård, så som Kyrkslätts småvattenutredning (2016 och 2018), 
elprovfiske i Mankåns och Estbyåns vattendrag (2019), utredningen om 
diffus belastning av Låjärv och iståndsättningsplanen för Låjärv (2020), 
utredningen om Djupströms grundtillstånd (2012), iståndsättningsplanen 
för Djupström (2018), vårdfiske i Djupström (2019) och planen för 
iståndsättning av Lappböleträsket med tillhörande utredningar (2023–
2024). Vattenkvaliteten i sjöarna och havsområdet kontrolleras vartannat 
år av kommunen. År 2023 genomförs provfiskena i Låjärv, och 
iståndsättningen av sjön inleds med Esbo år 2024. Kommunen förbrukar 
dessutom en betydande mängd resurser (arbetstid) för 
övervakningsuppgifter enligt lagen om vattentjänster (t.ex. ansökningar om 
befrielse, handledning, rådgivning) och avloppshantering på glesbygden, 
vilket för sin del påverkar tillståndet i kommunens vattendrag. 

 
 I kommunens område finns också flera andra aktörer som gör 

vattenvårdsarbete som frivilligarbete eller med bidrag från staten eller 
kommunen. Några av dessa aktörer är bl.a. Vårdförening för strömvatten rf 
(Virho), Pro Estbyån, Pro Morsfjärden, Sjökulla fiskelag, Haapajärven 
osakaskunta, Kylmälän kalastuskunta, Luoman kyläyhdistys, Tampajan-
Särkijärven vesiensuojeluyhdistys och Lappböle fiskelag. 

 
 Vattenvårdsåtgärder som ska vidtas i Kyrkslätts kommuns område år 2023 

är bland annat: havsuppföljningen av ytvatten (kommunen), 
kustuppföljningen av vattenkvaliteten (NTM), bottendjursundersökningar i 
Meiko (NTM), vattendragsprojektet i Veikkola (uppföljning av 
vattenkvaliteten i Perälänjärvi, Lamminjärvi och Kaljärvi, intensivt fiske i 
Kaljärvi, dagvattenåtgärder i Veikkola, LUVY), projektet Sjundeå å (Hepari, 
Petäjärvi och våtmarksuppföljningen i Hepari, intensivt fiske och 
förberedelse av bottendamm i Hepari, plan för iståndsättning av Stora 
Lonoks, LUVY), syrsättning och slåtter av vattenväxter i Hepari (Kylmälä 
och Sjökulla samfälligheter), anläggningarnas obligatoriska kontroller 
(tillståndspliktiga anläggningar), provfiskena i Låjärv (kommunen), 
restaurering av rinnande vatten (Virho) och slåtter av vattenväxter (Pro 
Estbyån ry) i Kvarnbyån och Jolkbyån, slåtter av vattenväxter i Blindsundet 
och Medvastsundet (Kirkkonummen Kala- ja Metsämiehet ry och Pro 
Morsfjärden ry), iståndsättningsplan för Lappböleträsket med tillhörande 
utredningar och kontroller (kommunen) och slåtter av vattenväxter i 
Lappböleträsket (Lappböle Fiskelag), planering av våtmarker och fåror i två 
plan vid Jolkbyån (LUVY och WWF), avloppsrådgivning på glesbygden i 
Ingels och Humaljärvi (LUVY, kommunen) och uppgifter enligt lagen om 
vattentjänster (kommunen). Dessutom håller man samarbetsmöten mellan 
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de olika aktörerna och grannkommunerna, skriver rapporter och ordnar 
möten för allmänheten.   

 
 Västra Nylands vatten och miljö rf (LUVY) koordinerar numera majoriteten 

av projekten i kommunens område. LUVY:s organisation erbjuder expertis i 
olika delområden inom vattenvård för vattendragsprojekt (hydrologi, 
fiskbestånd, vattennatur, geoinformation, upphandlingar, kompetens i 
jordbyggnad och teknisk kompetens, ansökan om finansiering, 
rapportering), och dessutom har föreningen en långvarig erfarenhet av 
ansökan om utomstående finansiering från olika finansieringskällor samt 
projektrapportering. Utomstående finansiering söks i allmänhet för projekt 
över kommungränserna, eftersom det anses vara kostnadseffektivt och 
ändamålsenligt. 

 
 Kyrkslätts kommun ska i all sin verksamhet följa upphandlingslagen (lagen 

om offentlig upphandling och koncession, 1397/2016), och den kan inte 
ingå ramavtal med LUVY utan konkurrensutsättning enligt 
upphandlingslagen. Till följd av konkurrensutsättning av ett ramavtal skulle 
kommunen vara tvungen att förbinda sig till den vinnande aktören som inte 
nödvändigtvis är LUVY. Man skulle förlora verksamhetsmodellen för 
mellankommunala och långsiktiga visioner som koordineras av LUVY och 
som konstaterats vara bra. 

 
Kommunfullmäktige 11.4.2022 § 37    
 
 Pro Kyrkslätts fullmäktigegrupp lämnade följande motion vid 

kommunfullmäktiges sammanträde 11.4.2022: 
 
 ”Vi undertecknade fullmäktigeledamöter ber att Kyrkslätts kommun anvisar 

tillräckliga anslag för iståndsättning av Kyrkslätts sjöar, strömmande vatten 
och kustvatten. Vi ber också att kommunen organiserar 
iståndsättningsverksamheten och uppföljningen av den på ett så effektivt 
och ändamålsenligt sätt som möjligt. Med anledning av den långsiktiga 
karaktären av iståndsättningsverksamheten önskar vi att kommunen ingår 
ett tillräckligt långt ramavtal om iståndsättning av vattendragen i vårt 
område med den ansvariga sakkunnigorganisationen Västra Nylands 
vatten och miljö rf. 

 
 Av de pågående iståndsättningsprojekten ska resurseringen av 

vattendragsprojektet i Veikkola fort granskas på nytt på grund av att de 
åtgärder som vidtagits för att återställa det ekologiska tillståndet hos 
sjöarna i Veikkola inte är tillräckliga. Situationen särskilt i fråga om Kalljärvi 
har försvagats av avloppsläckaget den 23–24 februari, där cirka 670 
kubikmeter orenat avloppsvatten rann ur Kyrkslätts vattens tryckavlopp 
som gått sönder genom Lamminpuro (f.d. Lamminoja) ut i Kalljärvi.  

 
 Det skulle vara bra att organisera iståndsättningen av vattendragen i 

Kyrkslätt till en helhet där redan pågående projekt, bl.a. 
vattendragsprojektet i Veikkola, projektet för iståndsättning av Sjundeå å 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 8  35/41 

 
 

och planerna och projekten för iståndsättning av kustvatten, skulle kunna 
sammanställas under en regelbunden rapportering och koordinering, om 
vilken kommunstyrelsen och kommunfullmäktige regelbundet skulle få 
information och där resurseringen och organiseringen av dem regelbundet, 
t.ex. årligen, skulle kunna styras åt rätt håll. I Kyrkslätt finns det flera objekt 
som väntar på iståndsättning och om vilka det skulle vara bra att 
upprätthålla information och för vilka det skulle vara bra att anvisa anslag 
om kommunens ekonomiska läge tillåter detta. Sådana kommande 
iståndsättningsprojekt är bland annat Djupström, som är i flitig 
rekreationsanvändning och för vilken Västra Nylands vatten och miljö rf 
redan år 2018 utarbetat en iståndsättningsplan, Haapajärvi och Hepari 
samt Låjärv vid gränsen mellan Kyrkslätt och Esbo. Eftersom objekten i 
iståndsättningsprojekten ofta är vattendrag som sträcker sig över flera 
kommuners område ska tillräckliga resurser anvisas för samarbete mellan 
kommunerna och koordineringen av projekten. Av iståndsättning av 
Mankbyåns avrinningsområde skulle man i samarbete med alla aktörer i 
området kunna få en så stor helhet att det till och med skulle kunna få 
internationell finansiering.” 

 
 Motionen undertecknades av: Antti Salonen, Antti Kilappa, Minna 

Hakapää, Noora Piili, Aku Leijala, Pekka M. Sinisalo, Matti Kaurila, Katja 
Ylisiurua, Josephine Frimodig, Ulf Kjerin, Tony Björk, Ville Salminen, Anna 
Sahiluoma, Antti Karkola, Martin Valtonen och Marjut Frantsi-Lankia. 

  
Beslut Kommunfullmäktige sänder motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

VALTUUSTOALOITE KIRKKONUMMEN JÄRVIEN SEKÄ RANNIKKO- 
JA VIRTAVESIEN KUNNOSTAMISEKSI_sv 
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Anhängiga fullmäktigemotioner 
Kommunfullmäktige 30.10.2023 § 86    
1308/00.01.02/2019  
 
 
Beslutsförslag    
 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar 

den bifogade förteckningen över anhängiga fullmäktigemotioner för 
kännedom. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 23.10.2023 § 366  
  
Beredare ledningens assistent Gunnel Ekström,  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar förteckningen över 
anhängiga fullmäktigemotioner för kännedom. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

  
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Redogörelse Kommunstyrelsen ska enligt 140 § i förvaltningsstadgan före utgången av 

mars månad och oktober månad varje år framlägga för fullmäktige en 
förteckning över de motioner som väckts av fullmäktigeledamöterna och 
som sänts till kommunstyrelsen, men som fullmäktige inte ännu behandlat 
färdigt. Samtidigt ska man meddela vilka åtgärder som vidtagits med 
anledning av motionerna. 

 
   
 
 
 
Liitteet / bilagor 

7 Vireillä olevat valtuustoaloitteet kh 23.10.2023_sv 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 79, § 80, § 81, § 84, § 
85, § 86 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 82, § 83 

 

Kommunalbesvär 

 

  

Anvisning om anförande av kommunalbesvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över 
kommunfullmäktiges beslut  

I detta beslut söks ändring genom besvär. Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser 
eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part), och 
kommunmedlemmar. 

  

Besvärsmyndighet 

 

Ändring i beslutet anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

Besvärstid 

 

Besvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

Delfående  

En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat visas.  
Vid vanlig elektronisk delgivning med partens samtycke, anses parten ha fått del av beslutet den 
tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. 

Vid bevislig delgivning anses parten ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som framgår av 
mottagningsbeviset eller vid den tidpunkt som antecknats på ett skilt mottagningsbevis. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för sökande 
av ändring beräknas. Om den bestämda tidens sista dag infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton eller midsommarafton eller helgfri lördag får besvär 
anföras första vardagen därefter. 

Besvärsgrunder  

Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
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• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 

 

 

• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 

 

 

• beslutet annars strider mot lag. 

Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten innan 
besvärstiden löper ut. 

Besvärsskriftens innehåll 

 

Besvär ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig form. 

I besväret, som riktas till besvärsmyndigheten, ska uppges: 

 

• det beslut i vilket ändring söks 

 

 

• till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 

 

 

• de grunder på vilka ändring yrkas. 

 

 

  

I besväret ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besväret, ska även denna persons namn och hemkommun anges. 
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I besväret ska dessutom ingå postadress, telefonnummer och andra behövliga kontaktuppgifter. 
Ifall besvärsmyndighetens beslut kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 

Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna besväret. 

Till besväret ska fogas 

• det beslut i original eller kopia i vilket ändring söks genom besvär 

 

 

• intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning över när besvärstiden har 
börjat 

 

 

• de handlingar som ändringssökanden åberopar till stöd för sina yrkanden, om de inte redan 
tidigare har lämnats till myndigheten. 

Inlämning av besvärsskriften 

 

Besvärsskriften ska inom besvärstiden lämnas in till Helsingfors förvaltningsdomstol på adressen: 

Helsingfors förvaltningsdomstol 

Banbyggarvägen 5 

00520 HELSINGFORS 

Telefon: 029 56 42000 (växel), Kundtjänst/registratorskontoret 029 56 42069 

 

Telefax: 029 56 42000 

 

E-post: helsinki.hao@oikeus.fi 

Tjänstetid: 8.00 - 16.15. 

Besvär kan också anföras hos förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på 

adressen https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/ 

  

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/%23/
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Besvärsskriften kan på eget ansvar sändas per post eller med bud. Besvärshandlingarna ska 
lämnas till posten i så god tid att de hinner fram senast på den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskriften också sändas per telefax eller e-post inom den utsatta 
besvärstiden. En handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden 
tillställas rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgänglig för myndigheten i 
mottagarapparaten eller datasystemet. 

Avgift för behandling av besvär 

Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut en 

rättegångsavgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter (1455/2015). 

Aktuell information om rättegångsavgifterna finns på Domstolsväsendets webbplats   

 

Skadeståndsärenden 

 

Förvaltningsdomstolen prövar inte krav som gäller grund för skadestånd eller skadeståndsbelopp. 
Den behöriga allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller skadeståndskrav. 

Arbetsavtalsärenden 

Förvaltningsdomstolen tar inte besvär, som gäller beslutets stridighet med arbetsavtalslagen, till 
prövning. Den allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller tolkning av 
arbetsavtalslagen.

https://oikeus.fi/tuomioistuimet/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifter/rattegangsavgiftervidforvaltningsdomstolarna.html

